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Studienævnet for Planlægning, Geografi og Landinspektøruddannelsen 

Det Tekniske Fakultet for IT og Design 

 

Referat af møde i studienævnet for planlægning, geografi og landinspektøruddannelsen mandag 

d. 25. november 2019 kl. 12.30 til 15.30 

 

København: Lokale C1-2.1.025, ACM 15 

Aalborg: Lokale 4.307, Rendsburggade 14 

 

Til stede: Poul A. Østergaard (PAØ), Henrik Riisgaard (HR), Freja Katrine Køllund (FKK), Martin 

Lehmann (ML), Michael Tophøj Sørensen (MTS), Carla Smink (CS), Ida Agerbak Trandum (IAT), 

Nhung Tuyet Nguyen (NTN), Dahlia Dahan (DD), Sara Diana Fayed (SDF), Lise Schrøder (LS), 

Juliane Kirstine Bjerring (JKB), Jonas Højberg (JH), Allis Hansen (AH) (referent) 

 

Afbud: Jon Peder Bredahl (JPB), Brian Vad Mathiesen (BVM), Sanne Vammen Larsen (SVL), Anna 

Fajstrup Graversen (AFG), Terese Møller Thode (TMT) 

 

 Poul Østergaard deltog i mødet fra KBH 

 

1) Godkendelse af dagsorden  

a) Baggrund: Gennemgang af dagsorden  

b) Behandling: Godkendelse 

c) Konklusion: Godkendt. 

2) Opfølgning fra sidste SN-møde (Poul og Allis) 
a) Baggrund: Opfølgning 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

1) GEO6 semesterevaluering: 

Ikke modtaget sammenfatning fra afgående semesterkoordinator. SN har fremsendt semesterevaluering 

til ny semesterkoordinator og bedt om at få den med i planlægningen af det kommende semester.  

 

3) Nyt fra studerende 

a) Baggrund: Meddelelser fra studerende, herunder nyt fra næstformand 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion: 

FKK (BEM,KBH): Opfølgning vedr. krænkelsessag. Der er nu klarhed over proceduren. Det er kun 

muligt at agere, hvis der foreligger en officiel klage. 

JKB (GEO): Intet nyt. 

NTN (GEO): Intet nyt. 

JH (LAND, AAL): Intet nyt. 

SDF (BEM, AAL): Melding fra studerende på BEM5 er, at fagområdet miljø fylder meget på 

bacheloruddannelsen ift. f.eks. fagområdet energi. Dette optager de studerende en del. 

DD (LAND, KBH): Intet nyt. 

IAT (BEM, KBH): Melding fra studerende på SusCi1 er, at det sproglige niveau på engelsk er lavt. 

Opstart på SusCi ligner BEM bachelor meget. PAØ bad IAT om at få de studerende til at lave oversigt 
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over overlap mellem kandidat og bachelor samt at forholde sig til sprogniveau. 

 

4) Nyt fra uddannelserne (ca. 5-10 min. pr. studienævnsmedlem) 

a) Baggrund: Meddelelser fra studienævnets uddannelsesrepræsentanter 

b) Behandling: Orientering 

c) Konklusion:  

HR (EMSS): 1 studerende er stoppet på EMSS1 grundet personlige årsager. 

PAØ (SEPM): Travlhed på SEPM1. SEPM3 er stadig på projektorienteret virksomhedsophold. Ultimo 

november vil SEPM1 blive orienteret om muligheder på SEPM3. 

ML (CISU): Travlt på CISU1 med intensive seminarer/workshops. Semestret er ikke kommet så langt 

med projekter endnu. På CISU3 er arbejdet med specialekontrakter i gangsat. 

CS (GEO): Der har været afholdt infoarrangement omkring valgpakker på MSC GEO2. Der forventes 

at komme to gæstestuderende på MSC GEO2. Paulina har afholdt møde med MSC GEO1 studerende 

omkring projektorienteret virksomhedsophold på MSC GEO3. En tidligere studerende deltog i dette 

møde. 

LS (LAND, kandidat): Der arbejdes pt. med læringsmål på LAND kandidat studieordning. 

MTS (LAND, bachelor): Arbejder med LAND bachelor studieordning. Læringsmålene er ved at falde 

på plads. MTS har noteret sig, at der har været et markant frafald mellem 2. og 3. semester i AAL. PAØ 

nævnte, at de fleste studerende måske tænker, at de vil tage året færdigt med tanke på evt. merit på en 

anden uddannelse samt at mange studerende også føler sig forpligtigede over for gruppemedlemmer 

vedr. projektarbejdet. JH nævnte, at en del fra hans årgang stoppede grundet at matematikken var for 

svær. Det forventes umiddelbart at den nye studieordning vil mindske frafald, da matematikken bliver 

mere fagrelevant. Det blev foreslået at overveje mentorsamtaler. Det blev besluttet at sætte 

mentorordning på dagsorden til næste SN-møde. 

 

5) Nøgletalsvurderingsrapport/Studienævnsrapport (Poul) 

a) Baggrund: Løbende evaluering og kvalitetssikring 

b) Behandling: Drøftelse 

c) Bilag: Studienævnets nøgletalsvurdering vedr. studienævnsrapport 2019 

d) Konklusion: 

Studienævnsrapporten 2019 blev gennemgået grundigt på mødet. Der var følgende kommentar: 

Ledighed – BEM MSc: Det blev drøftet, hvorvidt det vil være muligt at få skabt bedre muligheder for at 

internationale studerende lærer dansk og lærer om dansk kultur. Som det er pt. så er de gode 

danskkurser forsvundet. Der findes kurser, som de studerende skal betale for, men kvaliteten er ringe. 

Der er måske særlige muligheder i Aalborg via Aalborg Alliancen, som er et samarbejde mellem 

Aalborg Kommune, regionens øvrige kommuner samt virksomheder/organisationer. Det blev aftalt, at 

PAØ vil tage dette op med Jakob Stoustrup. Efterfølgende har PAØ bragt det op på DRU-møde 

(dekanens rådgivende uddannelsesudvalg) d. 03.12.19 og på DRU-mødet blev det besluttet, at Jakob 

Stoustrup og Natasja Bjerregaard Christensen vil følge op på det. 

 

Rapporten blev godkendt. 

 

6) Opfølgning på selvevalueringshandlingsplaner GEO, BEM(AAL), BEM(KBH), SusCi (Poul) 

a) Baggrund: Løbende evaluering og kvalitetssikring 

b) Behandling: Drøftelse 

c) Bilag: Handlingsplaner vedr. Geografi, BEM Aalborg og BEM København+SusCi 

d) Konklusion: 

Selvevalueringshandlingsplanerne i år 3 blev gennemgået grundigt på mødet og der var følgende 
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kommentarer: 

 

Der skal overordnet set laves en bedre opfølgning på sociale arrangementer/brobygning. 

 

Geografi: 

Kvalitetsområde 6, punkt 16: Følgende skal tilføjes: E19: 12 studerende, hvoraf 11 er fra GEO bachelor 

+ dertil 1 gæstestuderende. Man har fra uddannelsens side gjort meget ud af markedsføring af egen 

kandidatuddannelse. 

 

BEM bachelor:  
Kvalitetsområde 1, punkt 4.2-4.3: Følgende skal tilføjes: Målet er at styrke identiteten som planlægger. 

 

På baggrund af ovennævnte blev handlingsplanerne i år 3 godkendt. 

 

7) Selvevalueringshandlingsplaner for LAND (Poul) 

a) Baggrund: Løbende evaluering og kvalitetssikring 

b) Behandling: Drøftelse og godkendelse 

c) Bilag: Handlingsplaner for LAND bachelor og kandidat 

d) Konklusion: 

Selvevalueringshandlingsplanerne i år 2 blev behandlet grundigt på mødet og der var følgende 

kommentar: 

 

LAND bachelor: 

Kvalitetsområde 5, punkt 12.2: Følgende indsættes: Kursuskoordinator kan med fordel italesætte 

undervisningssituationen samt være meget konkret i deres instruktioner vedr. pensum overfor DVIP. 

 

På baggrund af ovennævnte blev handlingsplanerne i år 2 godkendt. 

 

8) Rapport om frafaldstruede studerende (Allis) 

a) Baggrund: Kvalitetssikring. 2 gange årligt laves rapport omkring frafaldstruede studerende. Gul 

kategori: Studerende, der er mere end 5 og mindre end 15 ECTS bagud ift. det forventede.  Rød 

kategori: Studerende, der er mere end 15 ECTS bagud ift. det forventede (men som har bestået mindst ét 

modul inden for de seneste 12 måneder). 

b) Behandling: Drøftelse og godkendelse 

c) Bilag: Rapport om frafaldstruede studerende november 2019 

d) Konklusion: 

33 studerende er med i rapporten. Af dem har 6 studerende modtaget e-mail i gul kategori. 2 studerende 

har modtaget e-mail i rød kategori. Det blev ikke fundet nødvendigt at kontakte de øvrige studerende 

yderligere, idet vi allerede er i kontakt med disse studerende - jf. forklaringer i rapporten. Rapporten 

blev godkendt som værende tilfredsstillende. 

 

9) Semesterbeskrivelser vedr. foråret 2020 (Allis) 

a) Baggrund: Kvalitetssikring og opstart af efterårssemestre 

b) Behandling: Godkendelse 

c) Bilag: SUSCI4, UPM4/SEPM4/EMSS4/CISU4, GI4/SM4/LM4, MSCGEO4 

d) Konklusion: 

SUSCI4: Mindre redaktionelle ændringer. Ellers godkendt 

UPM4/SEPM4/EMSS4/CISU4: Mindre redaktionelle ændringer. Ellers godkendt 
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GI4/SM4/LM4: Mindre redaktionelle ændringer. Ellers godkendt 

MSCGEO4: Mindre redaktionelle ændringer. Ellers godkendt 

 

AH laver de redaktionelle ændringer og melder tilbage til de respektive semesterkoordinatorer snarest 

muligt. 

 

10) PBL-introduktionskursus på 1. semester kandidat samt Kompetenceafklaringsworkshop (Poul) 

a) Baggrund: Placeringen af ”Kompetenceafklaringsworkshoppen” skal diskuteres og besluttes. 

b) Behandling: Drøftelse og beslutning  

c) Bilag: Vedhæftet  

d) Konklusion:  

Punktet blev drøftet og der var enighed om, at der mangler oplysninger fra UCPBL omkring indhold 

samt hvor ressourcerne kommer fra. Punktet tages op på næste SN-møde. 

 

11) Evt. 

SDF orienterede om, at infomøde for 6. semester omkring PLAN’s kandidatuddannelser er fastsat til 

06.02.20 kl. 12.30 til ca. 16.30. 

 

 
 

 

 
 

 


